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Č. j.: KaRek/0079/23 

 

 

Akademický senát Univerzity Pardubice 

 

Z Á P I S 

ze 7. zasedání Akademického senátu Univerzity Pardubice, 

konaného dne 28. listopadu 2023 v hybridní formě v zasedací místnosti rektorátu 

 

Přítomni: dle prezenční listiny celkem 36 senátorů z celkového počtu 43 (viz příloha).  

(30 senátorů přítomno prezenčně, 6 senátorů online) 

 

Program zasedání: 

 

1. Jmenování skrutátorů zasedání. 

2. Schválení pravidel pro hybridní zasedání Akademického senátu Univerzity Pardubice. 

3. Schválení programu zasedání.  

4. Informace o činnosti předsednictva AS UPCE. 

5. Návrh II. změny Pravidel systému zajišťování a hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí  

a s nimi souvisejících činností Univerzity Pardubice. 

6. Návrh střednědobého výhledu rozpočtu Univerzity Pardubice na rok 2024 a 2025. 

7. Delegace zástupců UPCE do Rady vysokých škol pro funkční období 2024–2026. 

8. Návrh Disciplinárního řádu pro studenty Fakulty zdravotnických studií UPCE. 

9. Návrh Jednacího řádu Akademického senátu Fakulty zdravotnických studií UPCE. 

10. Různé. 

 

Na začátku hybridního zasedání bylo přítomno 36 senátorů. 

Předseda Akademického senátu Univerzity Pardubice (dále jen „AS UPCE“ nebo „senát“) 

Ing. Petr Bělina, Ph.D., zahájil 7. zasedání AS UPCE, přivítal přítomné senátorky a senátory, 

rektora, vedení Univerzity Pardubice (dále jen „UPCE“ nebo „univerzita“) a hosty. 

Předseda dr. Bělina informoval o tom, že dnešní zasedání je hybridní. Na začátku proběhla 

jmenovitě kontrola senátorů přihlášených online. Byla představena nová asistentka rektora, 

která zároveň zajišťuje administrativní podporu AS UPCE, Bc. Štěpánka Stryková. Bylo 

sděleno, že kvorum pro usnášeníschopnost AS UPCE a schválení usnesení je 22 senátorů/hlasů. 

1. Jmenování skrutátorů zasedání. 

Navržení skrutátoři pro toto zasedání Marek Manojlín a Ing. Ondřej Kuba, Ph.D., byli schváleni 

následným hlasováním.  
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Hlasování se účastnilo 36 senátorů. 

Výsledek hlasování, Marek Manojlín: 34 PRO, 0 PROTI, 2 SE ZDRŽELI. 

Výsledek hlasování, Ing. Ondřej Kuba, Ph.D.: 34 PRO, 0 PROTI, 2 SE ZDRŽELI. 

2. Schválení pravidel pro hybridní zasedání Akademického senátu Univerzity Pardubice. 

Předseda AS UPCE dr. Bělina uvedl, že Pravidla pro hybridní zasedání AS UPCE byla 

poskytnuta senátorům před zasedáním. K tomuto materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky 

a neproběhla žádná diskuse. Dr. Bělina vyzval k hlasování. 

 

Hlasování se účastnilo 36 senátorů. 

Výsledek hlasování: 35 PRO, 0 PROTI, 1 SE ZDRŽEL. 

Pravidla pro hybridní zasedání AS UPCE byla schválena. 

3. Schválení programu zasedání. 

Dr. Bělina informoval o tom, že program zasedání obdrželi senátoři v předstihu jako součást 

pozvánky na zasedání. Pozvánka na 7. zasedání AS UPCE byla zveřejněna na intranetu  

i vnějších webových stránkách. Senátoři byli seznámeni s programem zasedání a požádáni  

o případné doplnění programu. Nikdo nevznesl žádné návrhy ani připomínky, tedy dr. Bělina 

vyzval senátory k hlasování. 

 

Hlasování se účastnilo 36 senátorů. 

Výsledek hlasování: 35 PRO, 0 PROTI, 1 SE ZDRŽEL. 

Program zasedání byl schválen. 

 

4. Informace o činnosti předsednictva AS UPCE. 

Předseda AS UPCE dr. Bělina shrnul činnost předsednictva od posledního zasedání AS UPCE. 

Uvedl, že navržený program zasedání byl schválen předsednictvem, a materiály předložené 

k projednání na tomto zasedání byly diskutovány s vedením univerzity a v příslušných 

komisích AS UPCE. Z toho vyplynuly tyto body: 

• Příprava programu zasedání.  

• Diskuse a příprava nominací do Rady vysokých škol za AS UPCE.  

• Účast na zasedání rozšířeného kolegia rektora UPCE.  

• Organizace a účast na setkání Fóra předsedů akademických senátů VŠ v Pardubicích 

(informace v bodu různé). 

• Informace o otevřeném dopise na podporu manželství pro všechny páry (termín zaslání 

reakce byl do 13. listopadu, do tohoto termínu se AS UPCE nesešel). 

 

5. Návrh II. změny Pravidel systému zajišťování a hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s 

nimi souvisejících činností Univerzity Pardubice. 

Úvodní slovo k tomuto bodu přednesl dr. Bělina, který informoval, že předkladatelem návrhu 

je rektor prof. Ing. Libor Čapek, Ph.D., a garantem návrhu je prorektor doc. Mgr. Pavel Panoch, 

Ph.D. Následně předal slovo rektorovi prof. Čapkovi, který podrobně představil tento návrh  
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a zmínil několik důležitých bodů. Hovořil o složení odborných komisí RVH a informoval  

o snížení počtu funkcionářů v rámci RVH a dalších důležitých změnách. Nastínil další vývoj, 

který je očekáván v horizontu 5 let.  

Dr. Bělina poděkoval za představení návrhu panu rektorovi. Dále informoval o tom, že materiál 

byl projednán Legislativní komisí AS UPCE a předal slovo předsedovi této komise dr. Šmídovi, 

který přednesl stanovisko a doporučil návrh k přijetí. 

  

Dále dr. Bělina v zastoupení Ing. Šlapáka (předsedy Komise pro studium a tvůrčí činnost) 

informoval o průběhu projednávání materiálu a přečetl následující stanovisko a doporučení: 

„Komise pro studium a tvůrčí činnost Akademického senátu Univerzity Pardubice projednala 

a doporučuje Návrh II. změn Pravidel systému zajišťování a hodnocení kvality vzdělávání, 

tvůrčí a s nimi souvisejících činností Univerzity Pardubice ke schválení.“ 

Následovala diskuse k tomuto tématu. O slovo se přihlásil rektor prof. Čapek, který zmínil ještě 

jednu podstatnou změnu týkající se jmenování členů odborných komisí RVH. Uvedl, že dosud 

byli členové komisí voleni na dobu neurčitou, nově bude zaveden šestiletý mandát.  

O slovo se přihlásila Ing. Helena Becková, Ph.D., která upozornila na duplicitu v textu 

předloženého návrhu. Jednalo se o jednu totožnou větu uvedenou ve dvou různých bodech 

Přílohy II., čl. 3, tj. bod 4 a bod 5, přičemž bod 5 zůstává v původním znění a z bodu 4 bude 

totožná věta vypuštěna. Dr. Bělina připravil upravený návrh usnesení k tomuto bodu.  

S upraveným zněním usnesení vyslovil předkladatel materiálu souhlas.   

 

Návrh na usnesení:  

 

Akademický senát Univerzity Pardubice projednal a schvaluje návrh II. změn Pravidel systému 

zajišťování a hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností Univerzity 

Pardubice v předloženém znění, vyjma Přílohy 2, článku 3 odst. 4, který nově zní: Kandidátem 

na člena Rady pro vnitřní hodnocení může být pouze uznávaná a bezúhonná osobnost.   

 

Hlasování se účastnilo 36 senátorů. 

Výsledek hlasování: 35 PRO, 0 PROTI, 1 SE ZDRŽEL. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat. 

 

 

6. Návrh střednědobého výhledu rozpočtu Univerzity Pardubice na rok 2024 a 2025. 

Dr. Bělina uvedl další bod programu a předal slovo předkladateli návrhu, rektorovi prof.  

Čapkovi. Rektor informoval o tom, jak byl výhled rozpočtu sestaven, zmínil plánované 

prostředky na kohezi mezd z MŠMT a také ukazatele, kterými se výhled řídí. Podrobnější 

informace pak doplnil garant návrhu, kvestor Ing. Gabriel.  

Následovala diskuse. 



Akademický senát Univerzity Pardubice, Studentská 95, Pardubice 532 10                                         4 

 

V diskusi vystoupil Mgr. Michal Kleprlík, Ph.D., který položil dotazy směřované na rektora 

prof. Čapka. Jeden dotaz se týkal klíče k rozdělení přidělených financí ministerstvem  

na jednotlivé fakulty, druhý dotaz pak možnosti využití sociálního fondu.  

Další diskuse již neproběhla, tedy se přistoupilo k hlasování. 

 

Návrh na usnesení:  

 

Akademický senát Univerzity Pardubice projednal a schvaluje střednědobý výhled rozpočtu 

Univerzity Pardubice na rok 2024 a 2025. 

 

Hlasování se účastnilo 36 senátorů. 

Výsledek hlasování: 32 PRO, 0 PROTI, 4 SE ZDRŽELI. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat. 

 

7. Delegace zástupců UPCE do Rady vysokých škol pro funkční období 2024–2026. 

 

Dr. Bělina informoval přítomné senátory o funkčním období současné Rady vysokých škol  

v souladu s čl. IV. odst. 2 Statutu Rady vysokých škol, které končí 31. 12. 2023. Z tohoto 

důvodu byl požádán AS UPCE, aby delegoval členy do Rady vysokých škol pro další období, 

a to v následující struktuře: 

a) 1 delegát do Sněmu a Předsednictva 

b) 1 delegát do Sněmu 

c) 1 delegát za každou fakultu 

d) 1 delegát do Studentské komory 

e) 1 náhradník delegáta do Studentské komory 

 

Předseda AS UPCE oslovil akademické senáty fakult, vedení univerzity, předsednictvo  

AS UPCE, členy AS UPCE a SRUPu s žádostí o podání nominací. Navrženi byli tito kandidáti: 

 

Návrh delegátů do sněmu za fakulty: 

Ing. Michaela Ledvinová, Ph.D. (DFJP ) 

doc. Ing. Marek Bouška, Ph.D. (FChT) 

Mgr. Michal Kleprlík, Ph.D. (FF) 

doc. Ing. et Ing. Renáta Myšková, Ph.D. (FES) 

doc. Ing. František Dušek, CSc. (FEI) 

PhDr. Tomáš Kupka, Ph.D. (FR) 

Mgr. Eva Hlaváčková, Ph.D. (FZS) 

 

Návrh delegátů do Studentské komory RVŠ: 

delegát: Mgr. Jindra Lavrenčíková (FF) 

náhradník delegáta: Štěpán Vrubel (FChT) 
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Návrh delegáta do Sněmu za univerzitu: 

doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D. (FF) 

JUDr. Martin Šmíd, Ph.D. (FES) 

 

Návrh delegáta do Sněmu a Předsednictva RVŠ: 

Ing. Petr Bělina, Ph.D. (FChT) 

doc. Ing. Petr Doležel, Ph.D. (FEI) 

 

Senátoři AS UPCE obdrželi před zasedáním do svých emailových schránek stručné CV 

nominovaných jako podklad pro zasedání.  

 

Byly předneseny informace, jak bude probíhat tajná volba, a poté schválení usnesení podle 

výsledků této tajné volby.  

 

Volba bude probíhat tak, že se hlasuje pro každého navrženého zvlášť. Pokud navrženého 

delegáta podpoří nadpoloviční většina senátorů, stává se navržený delegátem do RVŠ. 

V případě, že nadpoloviční většinu získá více než jeden kandidát na stejný post v RVŠ, pak  

o delegátovi rozhodne vyšší počet získaných hlasů. V případě, že kandidáti získají stejný počet 

hlasů, hlasování o těchto kandidátech se opakuje. Pokud ani tehdy nezíská žádný z kandidátů 

vyšší počet hlasů, rozhoduje o delegátovi los. 

 

Dr. Bělina předal slovo kandidátům. Na základě toho vystoupili: 

Mgr. Jindra Lavrenčíková, která přítomné informovala o své spolupráci s panem Štěpánem 

Vrubelem. Uvedla, že oba jsou aktivními členy SKRVŠ a rádi by v započaté práci dále 

pokračovali. Požádala tímto o podporu při hlasování. Dále vystoupil dr.  Bělina, který 

poděkoval za dosavadní spolupráci a vyjádřil studentům podporu při následném hlasování. 

Dr. Bělina následně přečetl zprávu od kandidáta do Sněmu za univerzitu, děkana  

doc. Mgr. Jiřího Kubeše, Ph.D., který poukázal na důležitost zastoupení pozice děkana v tomto 

orgánu, a uvedl, že by se v tomto orgánu rád angažoval i v návaznosti na jeho zvolení 

místopředsedou Asociace děkanů filozofických fakult ČR.  

Dále se slova ujal rektor prof. Čapek, který se vyjádřil ke kandidatuře prorektora doc. Ing. Petra 

Doležela, Ph.D. Rektor zdůraznil, že pro efektivní fungování tohoto orgánu je žádoucí,  

aby v zastoupení RVŠ byl delegát, který se v problematice dobře orientuje, což nominovaný 

splňuje. 

Dr. Bělina vyzval další k diskusi. Přihlásil se doc. Ing. Jan Fischer, CSc., s dotazem ohledně 

počtu volených členů v tajné volbě, PhDr. Adam Horálek, Ph.D., se dotázal na volební 

formulář. Dr. Bělina vše vysvětlil. Další dotazy již nebyly, diskuse byla ukončena a přistoupilo 

se k tajnému hlasování. 
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Výsledky tajné volby: 

 

Jméno a příjmení Pracoviště Pro Proti Zdrželi se Výsledek volby 

Návrh delegátů do sněmu za fakulty: 

Ing. Michaela 

Ledvinová, Ph.D. 

DFJP 30 2 4 Odsouhlasená jako 

delegátka 

doc. Ing. Marek 

Bouška, Ph.D. 

FChT 31 1 4 Odsouhlasen jako 

delegát 

Mgr. Michal 

Kleprlík, Ph.D. 

FF 31 1 4 Odsouhlasen jako 

delegát 

doc. Ing. et Ing. 

Renáta Myšková, 

Ph.D. 

FES 31 2 3 Odsouhlasená jako 

delegátka 

doc. Ing. František 

Dušek, CSc. 

FEI 31 2 3 Odsouhlasen jako 

delegát 

PhDr. Tomáš Kupka, 

Ph.D. 

FR 33 1 2 Odsouhlasen jako 

delegát 

Mgr. Eva 

Hlaváčková, Ph.D. 

FZS 32 2 2 Odsouhlasená jako 

delegátka 

Návrh delegátů do SKRVŠ:  

Mgr. Jindra 

Lavrenčíková 

FF 35 0 1 Odsouhlasená jako 

delegátka 

Štěpán Vrubel FCht 32 2 2 Odsouhlasen jako 

delegát 

Návrh delegáta do sněmu za univerzitu: 

doc. Mgr. Jiří Kubeš, 

Ph.D. 

FF 26 5 5 Získal nadpoloviční 

většinu a byl 

odsouhlasen jako 

delegát 

JUDr. Martin Šmíd, 

Ph.D. 

FES 24 3 9  

Návrh delegáta do sněmu a předsednictva RVŠ: 

Ing. Petr Bělina, 

Ph.D. 

FChT 29 1 6 Získal nadpoloviční 

většinu a byl 

odsouhlasen jako 

delegát 

doc. Ing. Petr 

Doležel, Ph.D. 

FEI 20 9 7  

 

Návrh na usnesení: 

Do Rady vysokých škol pro funkční období 2024–2026 byli tajnou volbou zvoleni  

za Univerzitu Pardubice tito delegáti: Ing. Petr Bělina, Ph.D. (delegát do Sněmu a Předsednictva 

RVŠ za UPCE), doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D. (delegát do Sněmu RVŠ za UPCE), Mgr. Jindra 

Lavrenčíková (delegátka do SK RVŠ), Štěpán Vrubel (náhradník delegáta do SK RVŠ),  

Ing. Michaela Ledvinová, Ph.D. (delegátka do Sněmu za DFJP), doc. Ing. Marek Bouška, Ph.D. 

(delegát do Sněmu za FChT), Mgr. Michal Kleprlík, Ph.D. (delegát do Sněmu za FF),  

doc. Ing. et Ing. Renáta Myšková, Ph.D. (delegátka do Sněmu za FES), doc. Ing. František 

Dušek, CSc. (delegát do Sněmu za FEI), PhDr. Tomáš Kupka, Ph.D. (delegát do Sněmu za FR), 

Mgr. Eva Hlaváčková, Ph.D. (delegátka do Sněmu za FZS).  

 

Hlasování se účastnilo 36 senátorů. 

Výsledek hlasování: 35 PRO, 1 PROTI, 0 SE ZDRŽELI. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat. 
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8. Návrh Disciplinárního řádu pro studenty Fakulty zdravotnických studií UPCE. 

 

Dr. Bělina uvedl bod č. 8. a předal slovo předkladateli návrhu, předsedovi AS FZS UPCE  

Mgr. Ondřeji Podeszwovi. Ten podal informaci ohledně průběhu schvalovacího procesu tohoto 

dokumentu a poté předal slovo garantovi dokumentu, děkanovi FZS doc. RNDr. ThLic. Karlovi 

Sládkovi, Ph.D., MBA. 

Doc. Karel Sládek pohovořil o problematice umělé inteligence a jejím dopadu na studentské 

práce a články.  

Dr. Bělina dále uvedl, že materiál byl projednán v Legislativní komisi AS UPCE. Závěry 

komise přednesl dr. Martin Šmíd a doporučil návrh ke schválení. 

Předseda AS UPCE informoval senátory, že k návrhu vnitřního předpisu fakulty obdržel 

souhlasné stanovisko rektora. 

 

Proběhla diskuse, ve které vystoupil doc. Ing. Jaroslav Kleprlík, Ph.D., diskutován byl počet 

členů a zastoupení studentů a pedagogů dle čl. 3 Disciplinárního řádu. Dotaz zodpověděl  

doc. Karel Sládek. Vznesená připomínka nebyla překážkou ke schválení předloženého návrhu. 

 

Návrh na usnesení: 

Akademický senát Univerzity Pardubice projednal a schvaluje Disciplinární řád pro studenty 

Fakulty zdravotnických studií Univerzity Pardubice v předloženém znění. 

 

Hlasování se účastnilo 36 senátorů. 

Výsledek hlasování: 35 PRO, 1 PROTI, 0 SE ZDRŽELI. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat. 

 

9. Návrh Jednacího řádu Akademického senátu Fakulty zdravotnických studií UPCE. 

 

Dr. Bělina uvedl tento bod a předal slovo předkladateli návrhu, předsedovi AS FZS UPCE  

Mgr. Podeszwovi. Mgr. Podeszwa představil základní body tohoto materiálu a informoval,  

že hlavní úpravy se týkaly hybridního zasedání. Návrh materiálu byl projednán a odsouhlasen 

právním oddělením.  Materiál byl projednán v Legislativní komisi AS UPCE, jejíž závěry 

přednesl dr. Martin Šmíd. Uvedl, že k danému návrhu nemá Legislativní komise AS UPCE 

připomínek. Předseda AS UPCE informoval senátory, že k návrhu vnitřního předpisu fakulty 

obdržel souhlasné stanovisko rektora. K tomuto bodu neproběhla žádná diskuse. 

 

Návrh na usnesení: 

Akademický senát Univerzity Pardubice projednal a schvaluje Jednací řád Akademického 

senátu Fakulty zdravotnických studií Univerzity Pardubice v předloženém znění. 

 

Hlasování se účastnilo 36 senátorů. 

Výsledek hlasování: 35 PRO, 1 PROTI, 0 SE ZDRŽELI. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat. 
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10. Různé. 

 

Dr. Bělina seznámil senátory s harmonogramem zasedání AS UPCE pro rok 2024, který byl 

projednán a schválen předsednictvem AS UPCE. 

Zasedání AS UPCE se budou konat vždy v úterý od 14:00 hod, a to v těchto termínech: 

• 30. ledna 2024 

• 23. dubna 2024 

• 21. května 2024 

• 8. října 2024 

 

Dr. Bělina dále uvedl, že senátorům bude schůzka zadávána do Outlooku. Také zmínil,  

že vytvoří soubor s průběhem hlasování, který bude uložen v MS Teams. Tento soubor bude 

neveřejný a bude sloužit pouze pro potřebu AS UPCE. Dr. Bělina podrobně informoval  

o zasedání Fóra předsedů AS VŠ na UPCE a seznámil s projednávanými body. Zmínil, že byla 

diskutována zejména novela VŠ zákona a návrhy na změny kompetencí VŠ, platy na VŠ, nebo 

kariérní řád.   

K tomuto tématu proběhla podrobná diskuse, při které vystoupil doc. Ing. Bohumil Culek, 

Ph.D., rektor prof. Čapek a předseda dr. Bělina.   

 

Dále vystoupil doc. Ing. Jaroslav Kleprlík, Ph.D., s požadavkem, aby se v zápise, pokud se v něm 

zmiňuje, že vystoupil v diskusi, uvedlo celé jméno vč. křestního jména a nedocházelo tak 

k záměně s jeho jmenovcem Mgr. Michalem Kleprlíkem, Ph.D. 

 

Závěrem dr. Bělina a rektor prof. Čapek informovali o plánovaném shromáždění akademické 

obce, které by mělo proběhnout na počátku roku 2024. 

 

Následně dr. Bělina ukončil diskusi, poděkoval všem přítomným za účast a připomněl, že příští 

zasedání AS UPCE se uskuteční 30. 1. 2024. Zasedání AS UPCE bylo tímto ukončeno. 

 

Zapsala: Bc. Štěpánka Stryková 

 

 

                                                                   Ing. Petr Bělina, Ph.D. 

                                                                        předseda AS UPCE      


